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TransparentnoÅ›Ä‡ to modne sÅ‚owo. Wywodzi siÄ™ z jÄ™zyka francuskiego, w którym oznacza
&bdquo;przezroczysty&rdquo; &bdquo;przejrzysty&rdquo;. W sÅ‚owniku wyrazów obcych z 1980
roku jeszcze go nie ma. Jest tylko &bdquo;transparent&rdquo; - w znaczeniu tablicy z napisem lub
rysunkiem, czyli czegoÅ› takiego, co kiedyÅ› siÄ™ nosiÅ‚o na pochodach 1-majowych. W ostatnich
latach &bdquo;transparentnoÅ›Ä‡&rdquo; odmieniajÄ… wszyscy, poczÄ…wszy od polityków, a
skoÅ„czywszy na zwykÅ‚ych zjadaczach chleba, a przecieÅ¼ jest równoznaczne, znacznie starsze i
kiedyÅ› jedyne okreÅ›lenie: &bdquo;jawnoÅ›Ä‡&rdquo;. Nawiasem mówiÄ…c, brzmi o wiele lepiej,
swojsko.I o tej jawnoÅ›ci w Å¼yciu naszego, jeÅºdzieckiego Å›rodowiska, bÄ™dzie tym razem
mowa. A wÅ‚aÅ›ciwie o braku tej jawnoÅ›ci.  PoniewaÅ¼ uwaÅ¼am, Å¼e wÅ‚adze PZJ nie majÄ…
prawa niczego ukrywaÄ‡ przed nami, czyli swoimi czÅ‚onkami, postaram siÄ™ odsÅ‚oniÄ‡ to, co
chyba miaÅ‚o pozostaÄ‡ ukryte. Chodzi mi o 5-letniÄ… umowÄ™ ze Stowarzyszeniem Equisport na
organizacjÄ™ mistrzostw Polski w skokach przez przeszkody w klubie Sielanka Warka. O
preliminarz finansowy mistrzostw Europy w WKKW, które w 2017 roku majÄ… siÄ™ odbyÄ‡ w
Strzegomiu. I wreszcie o pozycjÄ™ z bilansu PZJ za rok 2013 pt. &bdquo;dofinansowanie
imprez.&rdquo;

Tajna umowaKiedy kilka miesiÄ™cy temu &bdquo;wybuchÅ‚a&rdquo; sprawa wspomnianej umowy
na organizacjÄ™ MP przez 5 lat w Warce, na gÅ‚owÄ™ prezesa Å•ukasza Abgarowicza posypaÅ‚y
siÄ™ gromy. Przede wszystkim za to, Å¼e PZJ odstÄ…piÅ‚ od przetargu  na rozstrzygniÄ™cia
sprawy, komu powierzyÄ‡ organizacjÄ™ MP. W drodze otwartego konkursu o znanych warunkach,
do którego mógÅ‚by przystÄ…piÄ‡ kaÅ¼dy oÅ›rodek w Polsce, którego wÅ‚aÅ›ciciele lub
dziaÅ‚acze mieliby ambicjÄ™ goÅ›ciÄ‡ MP. Druga kwestia, która budziÅ‚a duÅ¼e kontrowersje w
jeÅºdzieckim Å›rodowisku, to fakt, Å¼e 5-letnia umowa pomiÄ™dzy PZJ a Stowarzyszeniem
Equisport byÅ‚a tajna. A oto jej fragmenty, które zapewne byÅ‚y powodem owej tajnoÅ›ci: Art. 6
(Finansowanie organizacji Zawodów)3. W wypadku niedoboru Å›rodków na pokrycie wymaganej,
uzgodnionej przez obie strony puli nagród, PZJ zobowiÄ…zuje siÄ™ do ufundowania puli nagród w
brakujÄ…cej czÄ™Å›ci i wypÅ‚acenie jej przelewem, bezpoÅ›rednio zawodnikom, w terminie 14 dni
od dnia zakoÅ„czenia Zawodów. Art. 7 (WkÅ‚ad finansowy Stron)4. ZwiÄ…zek zobowiÄ…zuje siÄ™
do pokrycia kosztów zwiÄ…zanych z:-         Wynagrodzeniem (ekwiwalent sÄ™dziowski i dojazd)
oraz wyÅ¼ywieniem i noclegami Delegata Technicznego PZJ,-          Wynagrodzeniem (ekwiwalent
sÄ™dziowski i dojazd) obsÅ‚ugi sÄ™dziowskiej, komisarzy, delegata weterynaryjnego PZJ oraz
wynagrodzeniem dla spikera, gospodarza toru i jego asystenta,-         organizacjÄ™ loÅ¼y VIP oraz
strefy VIP &ndash; sponsor PZJ. Po przeczytaniu tych zapisów poczuÅ‚em zazdroÅ›Ä‡. Dlaczego?
Jestem czÅ‚owiekiem, który wraz z kolegami najpierw z zarzÄ…du Sekcji JeÅºdzieckiej Legia, a
potem zarzÄ…du Stowarzyszenia Klub JeÅºdziecki Legia Kozielska 4 razy organizowaÅ‚
mistrzostwa Polski na Kozielskiej (2001, 2002, 2005 i 2008) i zawsze pokrycie kosztów sÄ™dziów i
puli nagród leÅ¼aÅ‚o po naszej stronie. Po prostu takie sÄ… reguÅ‚y gry w organizacji zawodów, nie
tylko MP, ale takÅ¼e kaÅ¼dych innych. WiedzÄ… o tym wszyscy, którzy choÄ‡ raz organizowali
choÄ‡by najmniejsze zawody regionalne. Dlaczego wiÄ™c Warka zostaÅ‚a uprzywilejowana?Aby
byÅ‚o jasne &ndash; to co piszÄ™, nie jest pretensjÄ… pod adresem Stowarzyszenia Equisport.
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ZrozumiaÅ‚e, Å¼e kaÅ¼dy, kto chciaÅ‚by organizowaÄ‡ MP w skokach, a dostaÅ‚by takÄ…
umowÄ™, podpisaÅ‚by jÄ… z pocaÅ‚owaniem rÄ™ki. Nie wiem, po czyjej stronie leÅ¼aÅ‚a
inicjatywa w przypadku tej umowy. Czy to PZJ namawiaÅ‚ Stowarzyszenie Equisport do tego, aby
siÄ™ podjÄ™Å‚o organizacji MP przez 5 lat i zaproponowaÅ‚ im tak korzystne warunki, czy teÅ¼ to
Stowarzyszenie zabiegaÅ‚o o powierzenie im MP i w drodze twardych negocjacji wytargowaÅ‚o tak
korzystne warunki. To w tej chwili jest mniej istotne.Istotniejsze jest co innego. Dlaczego prezesowi
Abgarowiczowi tak zaleÅ¼aÅ‚o na tym, aby wÅ‚aÅ›nie w Warce mistrzostwa Polski odbywaÅ‚y siÄ™
przez 5 lat. Z jego publicznych wypowiedzi moÅ¼na wysnuÄ‡ wniosek, Å¼e jego rozumowanie
wyglÄ…daÅ‚o mniej wiÄ™cej tak: Mistrzostwa Polski powinny siÄ™ odbywaÄ‡ nie gdzieÅ› w
Polsce, a w Warszawie, a wiÄ™c tam, gdzie koncentruje siÄ™ wielki biznes, gdzie swoje siedziby
majÄ… najwiÄ™ksze firmy, gdzie najÅ‚atwiej o duÅ¼ych sponsorów. PoniewaÅ¼ w samej
Warszawie nie ma teraz miejsca, gdzie moÅ¼na by organizowaÄ‡ MP, a Warka jest najbliÅ¼ej,
wiÄ™c padÅ‚o na niÄ…. W interesie PZJ jest, aby MP byÅ‚y wÅ‚aÅ›nie tam, a wiÄ™c trzeba w tym
wypadku odstÄ…piÄ‡ od przetargu i mistrzostwa przypisaÄ‡ do wybranego przez nas (zarzÄ…d
PZJ) miejsca w drodze wskazania.Zastanawiam siÄ™, co bym zrobiÅ‚, gdybym byÅ‚ czÅ‚onkiem
zarzÄ…du i musiaÅ‚ rozstrzygaÄ‡ takÄ… kwestiÄ™. Nie wykluczam, Å¼e takie argumenty by mnie
przekonaÅ‚y. Nie wykluczam teÅ¼, Å¼e w imiÄ™ wyÅ¼szych, dalekosiÄ™Å¼nych celów
zaakceptowaÅ‚bym teÅ¼ owÄ… umowÄ™. WyobraÅ¼am sobie, Å¼e dyskusja w gronie zarzÄ…du
w tej sprawie byÅ‚aby dÅ‚uga i burzliwa, a wynik gÅ‚osowania niejednogÅ‚oÅ›ny.Problem w tym,
Å¼e Å¼adnej dyskusji nie byÅ‚o. A w kaÅ¼dym razie dyskusji nad owÄ… kontrowersyjna
umowÄ…. Niektórzy czÅ‚onkowie zarzÄ…du (wg mojej wiedzy co najmniej dwóch, a niewykluczone,
Å¼e troje) tej umowy nie widzieli na oczy!I tego juÅ¼ zrozumieÄ‡ nie potrafiÄ™. Jak moÅ¼na byÄ‡
w zarzÄ…dzie PZJ i Å¼yrowaÄ‡ swojÄ… obecnoÅ›ciÄ…, czy nawet gÅ‚osowaÄ‡ w tej sprawie, bez
znajomoÅ›ci owej umowy? Jak moÅ¼na byÄ‡ czÅ‚onkiem zarzÄ…du i akceptowaÄ‡ to, Å¼e
umowÄ™ znajÄ… prezes i wiceprezes, ale jÄ… utajniajÄ… przed resztÄ… zarzÄ…du?
CzÅ‚onkowie tego zarzÄ…du dyskredytujÄ… siÄ™ takÄ… postawÄ…. DajÄ… siÄ™ sprowadzaÄ‡
do nic nie znaczÄ…cych pionków, do biernych potakiwaczy. Kosztorys jak kosztorys A oto kosztorys,
jaki zostaÅ‚ zÅ‚oÅ¼ony w FEI przy aplikowaniu o organizacjÄ™ ME w WKKW w 2017 roku. A
konkretnie ta jego czÄ™Å›Ä‡, w której jest mowa o przychodach (w euro); nie wszystkie sÄ… dla
mnie jasne, ale mniejsza o to: 250 000                       - ministerstwo sportu lub PZJ125 000          
            - region125 000                       - miasto i powiat375 000                       - sponsorzy  50
000                       - wkÅ‚ad rzeczowy od sponsorów200 000                       - wpÅ‚ywy z biletów  30
000                       - wpisowe100 000                       - dziaÅ‚ania komercyjne (?)    2 000                      -
sprzedaÅ¼ paszy    5 000                      - majÄ…tek rozporzÄ…dzalny (?)  10 000                       -
wpÅ‚ywy z parkingu 1 272 000 euro razem Kosztorys jak kosztorys. Nie bardzo rozumiem, dlaczego
byÅ‚ tajny. Rada ZwiÄ…zku otrzymaÅ‚o go dopiero po usilnym upominaniu siÄ™ o ten dokument. 
Przypatrzmy siÄ™ kilku pozycjom. Czy jest realne, aby ministerstwo sportu przekazaÅ‚o na
organizacjÄ™ ME w WKKW ok. 1,1 mln zÅ‚otych? Trudno jednoznacznie na to pytanie
odpowiedzieÄ‡. Z jednej strony w tym roku ministerstwo dofinansowuje MÅš w piÄ™cioboju
nowoczesnym, które odbÄ™dÄ… siÄ™ w Warszawie, kwotÄ… 400 tys. zÅ‚, ale z drugiej dotacja na
tegoroczne MÅš w siatkówce wynosi 3,5 mln zÅ‚. Jak to bÄ™dzie w 2017 roku? Kto bÄ™dzie
kierowaÅ‚ ministerstwem sportu? Jak partia (lub koalicja) bÄ™dzie rzÄ…dziÄ‡ PolskÄ…? To sÄ…
niewiadome, które zapewne bÄ™dÄ… mieÄ‡ decydujÄ…ce znaczenie w kwestii, czy i w jakiej
wysokoÅ›ci dofinansowane zostanÄ… ME w WKKW przez budÅ¼et paÅ„stwa.Inna, najbardziej
chyba kontrowersyjna pozycja tego kosztorysu to wpÅ‚ywy z biletów, przewidziane w wysokoÅ›ci
blisko 1 mln zÅ‚. Czy jest to realne? Ta kwestia jest o tyle istotna, Å¼e jeÅ›li wpÅ‚ywy z biletów
bÄ™dÄ… mniejsze, to ewentualna dopÅ‚ata ze strony ministerstwa sportu lub PZJ bÄ™dzie
musiaÅ‚a byÄ‡ wiÄ™ksza.O plusach i minusach rozegrania mistrzostw Europy w WKKW w 2017 w
Polsce, pisaÅ‚em juÅ¼ w poprzednim tekÅ›cie (pt. &bdquo;WiadomoÅ›ci z FEI: dobre, zÅ‚e i
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kontrowersyjne&rdquo;). PrzypomnÄ™ w skrócie swoje zdanie. Jestem przekonany, Å¼e ME
bÄ™dÄ… sukcesem organizacyjnym, ale sportowych sukcesów raczej siÄ™ spodziewaÄ‡ nie
naleÅ¼y.Kwestia ewentualnej pomocy finansowej ze strony PZJ dla organizatora, na wypadek nie
dopinania siÄ™ budÅ¼etu. TÄ™ kwestiÄ™ juÅ¼ w przeszÅ‚oÅ›ci przerabialiÅ›my. W przypadku
MÅš w powoÅ¼eniu zaprzÄ™gami zarówno w Warce, jak i w Jarantowie, czy ME pony w Jaszkowie
&ndash; PZJ zawsze w mniejszym czy wiÄ™kszym stopniu (i w róÅ¼nej postaci) dofinansowywaÅ‚
te imprezy. W samym fakcie dofinansowania nie ma nic zÅ‚ego. Jest tylko kwestia ewentualnej skali.
ZnajÄ…c talent organizacyjny Marcina Konarskiego wierzÄ™, Å¼e uda mu siÄ™ pozyskaÄ‡
odpowiedniÄ… liczbÄ™ sponsorów i Å¼e problemu obciÄ…Å¼enia budÅ¼etu PZJ nie bÄ™dzie.
Tym bardziej wiÄ™c dziwiÄ™ siÄ™ trybowi, w jaki podejmowane sÄ… decyzje przez obecnÄ…
ekipÄ™. Chodzi o to, Å¼e decyzjÄ™ &ndash; chyba jednosobowo &ndash; podejmuje prezes
wspierany przez wiceprezesa  - bez formalnego gÅ‚osowania przez caÅ‚y 5-osobowy zarzÄ…d. Ten
jednak po fakcie, grzecznie dla porzÄ…dku sprawÄ™ przegÅ‚osowaÅ‚.Takich przykÅ‚adów
arbitralnych decyzji prezesa Abgarowicza moÅ¼na by podaÄ‡ wiÄ™cej (vide odsuniÄ™cie 
Rüdigera Wassibauera), ale tych wÄ…tków nie bÄ™dÄ™ juÅ¼ rozwijaÅ‚. Ta publikacja ma inny
cel &ndash; zapewnienie jawnoÅ›ci. Dofinansowanie imprez jeÅºdzieckich I na koniec jeszcze jedna
kwestia. W tekÅ›cie pt. &bdquo;Å¹le siÄ™ dzieje w paÅ„stwie duÅ„skim&rdquo; przytoczyÅ‚em
dokument finansowy pt. &bdquo;WyjaÅ›nienie poniesionej straty&rdquo;. PierwszÄ… pozycjÄ… jest
&bdquo;dofinansowanie imprez jeÅºdzieckich&rdquo; -  40 tys. zÅ‚. Nie jest to duÅ¼a kwota i nie
ona przesÄ…dza o dziurze budÅ¼etowej za rok 2013 w wysokoÅ›ci &ndash; 597 017 zÅ‚. Jednak
charakterystyczne jest, Å¼e nawet czÅ‚onkowie Rady ZwiÄ…zku nie wiedzÄ… na jakie imprezy
jeÅºdzieckie to dofinansowanie poszÅ‚o. Taka niewiedza jest niedobra. Rodzi domysÅ‚y i plotki.
Jedna z nich gÅ‚osi, Å¼e caÅ‚a ta kwota wylÄ…dowaÅ‚a w jednym klubie. Jakim? Tak, tak, w tym,
który przyszedÅ‚ PaÅ„stwu na myÅ›l. Ale czy tak byÅ‚o w istocie, tego nie wiem w stu procentach 
KonkludujÄ…c. Za czasów poprzedniego zarzÄ…du PZJ byÅ‚o moÅ¼e nienowoczeÅ›nie, prezes
dziaÅ‚aÅ‚ jak Zosia-Samosia, ale nie byÅ‚o deficytu budÅ¼etowego i nie byÅ‚o tajnych spraw. Ten
zarzÄ…d dziaÅ‚a inaczej, ale doprowadziÅ‚ do: a/ dziury budÅ¼etowej; b/ utajniania spraw, które
&ndash; moim zdaniem &ndash; tajne byÄ‡ nie powinny. Owa tajnoÅ›Ä‡ zrodziÅ‚a z kolei wiele zÅ‚ej
krwi, wiele plotek i domysÅ‚ów. Który z tych sposobów zarzÄ…dzania polskim jeÅºdziectwem jest
lepszy &ndash; kaÅ¼dy w tej kwestii moÅ¼e mieÄ‡ swoje zdanie. I zapewne bÄ™dÄ… one
róÅ¼ne.PoniewaÅ¼ ja naleÅ¼Ä™ do grona osób, które uwaÅ¼ajÄ…, Å¼e Stowarzyszenie nie
moÅ¼e utajniaÄ‡ przed swoimi czÅ‚onkami takich spraw, jak deficyt budÅ¼etowy, umowa z
organizatorem mistrzostw Polski, czy preliminarz ME w WKKW, staram siÄ™, aby te sprawy staÅ‚y
siÄ™ jawne. A ich ocena naleÅ¼y do wszystkich czÅ‚onków Stowarzyszenia, jakim jest Polski
ZwiÄ…zek JeÅºdziecki.Marek Szewczyk 
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